
طباطبایی، رئیس فدراسیون بسکتبال:

با کمک دانشگاه آزاد اسلامی
شاهد شکوفایی در بعد همگانی 

بسکتبال خواهیم بود

انتقال مهدی طارمی به پورتو مراحل پایانی خود را می گذراند و احتمالا طی روزهای آینده 

این باشگاه پرتغالی رسما خرید مهاجم ایرانی ریو آوه را تایید خواهد کرد. روزنامه آبولا به 

همین بهانه گفت وگویی با حمید استیلی، مربی طارمی در شاهین بوشهر منتشر کرده 

است. سایت این روزنامه می نویسد: »طارمی هم اکنون در بوشهر و منتظر نتیجه نهایی 

مذاکرات پورتو با ریو آوه است تا از فصل آینده پیراهن آبی وسفید تیم قهرمان پرتغال را به 

تن کند. با نهایی شدن این جابه جایی که احتمالا در ازای مبلغی حدود 6 میلیون یورو 

خواهد بود یکی از مهم ترین ستاره های این فصل فوتبال ایران فرصت بازی در تورنمنت 

مهمی چون لیگ قهرمانان اروپا را به دست می آورد. حمید استیلی که در جام جهانی 

1998 نخستین گل تیم ملی ایران را در بازی تاریخی برابر آمریکا به ثمر رساند، نخستین 

مربی طارمی در رده بزرگســـالان بوده است. مهاجم کنونی ریو آوه در 21سالگی برای 

شـــاهین بوشهر در لیگ خلیج فارس بازی می کرد. استیلی درباره او می گوید: »یادم 

هست او را به تیم بزرگسالان آوردم. او زیاد فرصت بازی پیدا نکرد اما مشخص بود بازیکن 

بااستعدادی است. او جوان بود و ما هم در لیگ برتر بازی می کردیم به همین دلیل کمتر 

مورد استفاده قرار می گرفت. فصل بعد او به دسته یک رفت و بهترین گلزن مسابقات 

شد. همین درخشش باعث رفتنش به پرسپولیس شد. اگر بخواهم منصفانه بگویم بازی 

زیرنظر برانکو ایوانکوویچ نقش اصلی را در موفقیت او داشت. از همان روزهای نخست 

حضور در پرسپولیس توانایی هایش را نشان داد. قدرت بالای دریبل زنی، سرعت مناسب 

و قدرت سرزنی خوب باعث شد درکنار هم تیمی های خوبی که داشت مسیر موفقیت را 

خیلی زود طی کند. پس از آن ازسوی کارلوس کی روش به تیم ملی هم دعوت شد اما 

به نظرم نمی توانست به دلیل تاکتیک های دفاعی تیم، توانایی هایش را به صورت کامل 

نشان دهد. اما در پرسپولیس و لیگ قهرمانان ثابت کرد بازیکن بزرگی است.« وی درباره 

حضور این بازیکن در لیگ پرتغال می افزاید: »حضور در این کشور شانس بزرگی برای 

او بود و در نخستین حضورش در فوتبال اروپا توانست تا آستانه آقای گلی مسابقات هم 

پیش برود. او پنالتی های زیادی هم زده که بیشتر آنها بر اثر خطا روی خودش اعلام شده 

است. این یکی از شگردهای اوست که به خوبی می تواند از مدافعان حریف در محوطه 

جریمه خطا بگیرد. او به خوبی خود را بین حریف و توپ قرار می دهد و آنها را مجبور به 

خطا می کند. طارمی اعتمادبه نفس بالایی دارد و در جام جهانی 2018 هم بازی کرده 

است. به همین دلیل پورتو می تواند به خوبی از تجربه بالای او بهره مند شود. طارمی 

توانایی این را دارد که در سطح بالاتری بدرخشد و ثابت کند هنوز فرصت پیشرفت دارد. 

او در یکی از بهترین تیم های اروپا فرصت های بیشتری برای گلزنی به دست خواهد آورد 

و شک ندارم که پورتو می تواند پلی به سوی آینده درخشان او باشد.« استیلی با تمجید 

از توانایی های او می گوید: »درحال حاضر او مهاجمی با قابلیت های بسیار بالاست، در 

نبردهای هوایی موفق است، به خوبی برای خودش فضاسازی می کند، در توپ ربایی 

از مدافعان حریف مهارت دارد، در بازی بدون توپ بسیار باهوش است و هنر خوبی در 

گرفتن پنالتی دارد. با تجربه ای که از بازی در تیم ملی و همچنین فوتبال پرتغال به دست 

آورده است، می تواند به یکی از بهترین بازیکنان پورتو تبدیل شود. مهدی شخصیت بسیار 

خوبی دارد و در کشوری به دنیا آمده که استعدادهای زیادی را به فوتبال معرفی کرده و 

همانند بسیاری از فوتبالیست ها در خانواده ای متوسط رشد کرده است.«

فرهیختگان شاید باور امروز برای خیلی از فوتبالی ها سخت بود و به خاطر شرایط کرونایی 

کشور روز برگزاری هفته سی ام لیگ برتر آن هم به این زودی در مخیلات اهالی فوتبال 

هم نمی گنجید اما بالاخره روزی فرا رسید که تیم ها حاصل یک فصل تلاش خود را درو 

می کنند، برخی از آنها با لبی خندان و عده ای دیگر با چشم گریان.

فولاد-تراکتور،گلسرسبدسهمیهخواهان

در بالای جدول پرسپولیس که چند هفته است جایگاه صدر را به نام خود سند زده و سایر 

تیم ها برای کسب دو سهمیه رقابت های آسیایی که البته به صورت غیرمستقیم و بعد 

از حضور در پلی آف آسیایی است، می گردند. فاصله نزدیک تیم های بالا نشین باعث 

شده که امروز هواداران فوتبالی در شهرهای تهران، اصفهان، تبریز و اهواز چشم شان 

به نتایج سایر بازی های بالای جدول باشد. هرچند دیدار آسان تر استقلال مقابل شاهین 

بوشهری که باید وداعی زودهنگام با لیگ برتر داشته باشد، شانس نایب قهرمانی آنها 

وکسب سهمیه را از لیگ برتر بیشتر می کند، اما ممکن است همین شاهین بخواهد 

با خاطره خوش لیگ برتر را ترک کند و برای استقلال دردسرآفرین شود. در بازی های 

امروز اگر اســـتقلال به هر شکلی برنده شود جایگاه دومی اش را تثبیت کرده، اما هر 

نتیجه ای به غیر از برد اول این شانس را به تراکتور می دهد که با پیروزی در بازی خارج 

از خانه مقابل فولاد خودش را به رتبه دوم برساند. فولادی که از قضا خودش هم اندک 

شانسی برای کسب سهمیه دارد. فراموش نکنیم که باخت هرکدام از تیم های استقلال 

و تراکتور می تواند فرصت را برای سپاهان و فولاد 48 امتیازی ایجاد کند که در روز پایانی 

سهمیه آسیایی بگیرند و این موضوع دیدار رودرروی فولاد-تراکتور را جذاب تر می کند. 

لازم به ذکر است با توجه به شانس قهرمانی تیم های پرسپولیس، استقلال و تراکتور در 

جام حذفی، تیم چهارم لیگ برتر هم شانس آسیایی شدن را دارد.

جنگ6تیمبرایسقوطنکردن

در پایین جدول اوضاع بسیار جذاب و حساس تر است و به غیر از شاهین بوشهر که 

سقوطش قطعی شـــده، تیم های دهم تا پانزدهم جدول این خطر را در اطراف خود 

حس می کنند که به لیگ یک سقوط کنند. هرچند گل گهر و ذوب آهن با 30 امتیاز 

شرایط بهتری در جدول دارند، اما بازی رودرروی آنها می تواند برای تیم بازنده این بازی 

خطرناک باشد، اما این دو تیم با یک امتیاز، لیگ برتری ماندن شان قطعی می شود. سایپا 

29 امتیازی هم با توجه به تقابل با پرسپولیس کار راحتی برای امتیاز گرفتن نخواهد 

داشت، هرچند تیم های پایین جدول در هفته های گذشته خاطرات خوشی از قهرمان 

لیگ برتر دارند! پیکان هم که 28 امتیازی است در زمان بدی باید با سپاهان دیدار 

کند. زردپوشان اصفهانی به دنبال اندک شانس کسب سهمیه هستند و قطعا به همین 

راحتی ها به پیکان باج نخواهند داد و این می تواند کار پیکان را گره بزند. ماشین سازی 

تبریز نیز با 28 امتیاز امیدوار است در خانه از صنعت نفت امتیاز بگیرد و حضورش را در 

لیگ برتر قطعیت ببخشد و سخت ترین کار را هم پارس جنوبی جم در پیش دارد که با 

27 امتیاز کاندیدای اصلی سقوط به شمار می رود و در مسجدسلیمان میهمان نفت 

این شهر است و باید دید دربی نفتی ها پایان تلخی دارد یا...؟!

دردسر مدیران برای تمدید قراردادها به خاطر خارجی ها!

حسینی دروازه بان اول تیم مجیدی می ماند 

فرعباسی گزینه مشترک سرخابی ها

مصاحبه آبولا با مربی ستاره ایرانی در شاهین بوشهر

استیلی: طارمی می تواند 
ستاره پورتو شود

لیگ برتر نوزدهم امشب به پایان می رسد

تلاش 4 تیم برای سهمیه و 6 تیم برای بقا

نوری:قراردادویلموتسبزرگترینخیانتدرتاریخورزشایراناستجهانی:بازیبدونهوادارانآبادانیخیلیسختاست

کار قایدی راحت تر است اما عنوان 
ین پاسور« را می خواهم »بهتر

 پرسپولیس از استقلال وحشت دارد 
اما نگران خط  دفاعی هستم

وینگر سرعتی صنعت نفت آبادان که فصل قبل برای تیمش خوب گل می زد 

و پاس گل می داد در فصل جاری در صدر جدول بهترین پاسور لیگ برتر قرار 

گرفته است. او در شرایطی فعلا و تا قبل از آخرین هفته مسابقات این عنوان 

را بـــه خود اختصاص داده که مهـــدی قایدی و مهدی ترابی به ترتیب با 7 و 6 

پاس گل در تعقیب او هستند. جهانی می خواهد این عنوان را ازآن خود کند 

و بیش از 8 پاس گل دهد. از این رو ماشین ســـازی امشب، شب سختی مقابل 

صنعت نفت خواهد داشت. درحال حاضر رکورددار پاس گل در لیگ برتر طی 

سال های اخیر با 11 پاس گل دراختیار ایمان مبعلی است. بعید است جهانی 

و رقبایش بتوانند این رکورد را ازآن خود کنند مگر اینکه در هفته پایانی لیگ 

شـــاهد آتش بازی پاسورهای لیگ باشیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با میلاد 

جهانی را در ادامه می خوانید.

صدرنشین پاسورهای لیگ برتر هستی. این عنوان را حفظ می کنی؟ 

شرایط برای من خیلی خوب است. یک بازی مانده و می خواهم بیش از این پاس گل 

دهم و در بازی آخر با پاس گل های بیشتر این عنوان را ازآن خود کنم. حداقل باید یکی دو 

پاس گل بدهم تا از رقبا عقب نیفتم. می دانم مهدی قایدی در یک قدمی من است و 

فقط یک پاس گل از من کمتر داده، از این رو رقابت بسیار فشرده و انگیزه ها بالاست.

قایدی و ترابی در تعقیب تو هســـتند. می توانی از چنین رقبای سرســـختی 

فاصله بگیری؟ 

بازی تیم قایدی و برخی رقیبان راحت  تر از بازی ماست و شاید آنها هم بتوانند بر تعداد 

پاس گل هایشان بیفزایند ولی من انگیزه زیادی دارم. هفته قبل نیز وقتی فهمیدم 

قایدی پاس گل داده انگیزه گرفتم و یک پاس دیگر دادم تا از او بالاتر قرار بگیرم. فکر 

می کنم این توانایی را دارم و می توانم این عنوان را ازآن خود کنم.

 

ماشین سازی که برای بقا می جنگد، راحت اجازه نمی دهد به راحتی دروازه اش 

را تهدید کنید!

تلاش می کنیم در بازی آخر نتیجه خوبی بگیریم تا هم هواداران شاد باشند و هم تیمم 

برنده شود. من برای خودم هم که شده باید پاس گل بدهم تا با کسب بهترین پاسور، 

لیگ را با خاطره خوش تمام کنم.

مقابل شاهین همه را غافلگیر کردید و پس از چند هفته ناکامی، با پیروزی حکم 

سقوط شاهین را امضا کردید!

ما شاید با نتیجه 3 بر یک همه را غافلگیر کرده باشیم ولی در بازی های قبل نیز به همین 

خوبی بازی می کردیم اما توپ هایمان به گل تبدیل نمی شد. در این بازی موقعیت های 

خوبی ایجاد کردیم و گل های خوبی زدیم. آرامش خوبی داشتیم.

دلیل این آرامش چیست؟ 

وقتی تیم مان گل می خورد دچار استرس می شویم و خیلی خوب به بازی برنمی گردیم. 

در چنین شرایطی فشار روی تیم زیاد شده و درنتیجه بازگشت به بازی برایمان سخت 

اســـت. ولی در بازی با شـــاهین گل اول را ما به ثمر رساندیم درنتیجه آرامش خوبی 

داشتیم و موفق شدیم سوار بر بازی شویم. در ادامه خیلی راحت بازی کردیم و دیدید 

که چه نتیجه ای رقم خورد.

گاهی تیم تان با افت فنی روبه رو می شود و خیلی پراشتباه بازی می کنید.

ما را به خاطر چند بازی بد محاکمه نکنید. حتی در آن چند بازی که پشت ســـر هم 

نتیجه نگرفتیم بد بازی نمی کردیم. درواقع چند ناکامی متوالی باعث شـــد نتایج 

ضعیف تیم مان به چشم بیاید.

بدون هواداران در آبادان چه می کنید؟ 

واقعا خیلی سخت است. وقتی آنها در ورزشگاه هستند خیلی پرانرژی تر بازی می کنیم. 

جوی که به استادیوم می دهند هیجانی است. بازی در حضور آنها و بازی در غیاب 

آنها مثل تفاوت زمین تا آسمان است. هواداران ما به هر شکلی که تشویق کنند اثر 

خود را می گذارند. همین که در ورزشگاه باشند برای ما انگیزه است ولی وقتی در شهر 

خودمان سکوهای خالی را می بینیم مثل این است که نصف انرژی تیم مان را گرفتند 

و واقعا شکنجه می شویم.

پایان فصل قراردادت تمام می شود. در نفت می مانی؟ 

هنوز تصمیم قطعی در این مورد نگرفتم. صحبت های زیادی با مدیربرنامه هایم شده 

ولی روی این صحبت ها مانور نمی دهم چون هنوز لیگ تمام نشده و بازیکن صنعت 

هستم، درنتیجه هیچ صحبتی نمی تواند اخلاقی یا تعیین کننده باشد.

فصل قبل هم قصد جدایی داشتی ولی در آخرین روزها تمدید کردی!

بله می خواســـتم به تیم های نیمه بالایی جدول بروم ولی این اتفاق رخ نداد. وقتی 

دیدم نمی توانم به 6 تیم بالای جدول بروم دوباره برگشتم. فکر می کنم بهترین جا 

برای من آبادان بود. 6 سال است در این تیم و با جو آشنا هستم و رابطه مسئولان و 

هواداران همیشه با من خوب بوده است. هر مربی ای آمد با من رفتار خوبی داشت 

و هرگز مشکلی در این تیم نداشتم. نمی خواهم از حالا راجع به فصل بعد صحبت 

کنم ولی باشگاه اگر می خواهد بازیکنانش را حفظ کند باید شرایط خوبی فراهم کند. 

بازیکن باید برای ماندن انگیزه داشته باشد. علاقه به هواداران و تعصب نسبت به تیم 

به تنهایی برای ماندن کافی نیست. امیدوارم شرایطی فراهم شود تا بتوانیم در تیم 

مانده و آن را به جایگاه واقعی اش برسانیم.

با مشکلات مالی چه می کنی؟ 

تنها مشکل صنعت نفت همین است هرچند فصل رو به پایان است ولی باید بگویم این 

مشکلات واقعا ما را آزار داد و روی عملکرد تیم تاثیر داشت. این حرف ها تکراری است 

و مثل شعار می ماند ولی واقعا حق فوتبال آبادان و مردم فوتبالدوستش این نیست.

این فصل هم تا آستانه کسب سهمیه رفتید و موفق نشدید.

ما مشکلات زیادی داشتیم. تمرین در گرما، انتشار شدید ویروس کرونا در خوزستان 

و مشکلات مالی همه دست به دست هم دادند تا روحیه بازیکنان نزول کند و قوای 

بدنی تحلیل برود. با تیم هایی برای کسب سهمیه رقابت کردیم که همگی وضعیت 

به مراتب بهتری از ما دارند. طبیعی است که کارمان سخت بود.

جدایی اسکوچیچ چقدر تاثیر داشت؟ 

وقتی اسکوچیچ رفت تیم به هم ریخت. در دو بازی بعد از او واقعا بد بازی کردیم. سراج اما 

اجازه نداد روحیه تیم افت کند. خیلی زود با برگزاری تمرینات خوب و انگیزشی شرایط را 

برای بازیکنان تغییر داد. حتی برای هر بازیکن برنامه اختصاصی درنظر گرفت. تا حدودی 

هم موفق بود ولی همان طور که گفتم مشکلات دیگری داشتیم که مانع ما بودند.

جهانی در گفت وگو با »فرهیختگان«: بازی بدون هواداران آبادانی خیلی سخت است

کارقایدیراحتتراستاماعنوان»بهترینپاسور«رامیخواهم

مصاحبه آبولا با مربی ستاره ایرانی در شاهین بوشهر

استیلی:طارمیمیتواندستارهپورتوشود
لیگ برتر نوزدهم امشب به پایان می رسد

تلاش4تیمبرایسهمیهو6تیمبرایبقا

| Thu | 20 Aug 2020 | vol.12 | 
No. 3115 | 16 Pages

 شماره مسلسل 3853
 پنجشنبه 3۰ مرداد ۱3۹۹

 3۰ ذی الحجه ۱۴۴۱  
 ۲۰ آگوست ۲۰۲۰ 

 شماره 3۱۱5

 ستاره  های پرسپو لیس 
دستمزد نامتعارف می خواهند

نیلوفر مژدهی
روزنامهنگار


